

សម្ភាសន៍ជាមួយឈ្មោះ វ៉ាន់ សូរី ភេទស្រី

មុខងារនៅសម័យខ្មែរក្រហម: “ប្រជាជនធ្វើការកងចល័ត”

រស់នៅភូមិប៉ុស្តិ៍ចាស់ ឃុំព្រះនេត្រព្រះ ស្រុកព្រះនេត្រព្រះ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ

ថ្ងៃទី១៦ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១១

សម្ភាសន៍ដោយ: បាន ប្រញ

០០:៥៦:៤៣

១៨ទំព័រ

សូរី : ខ្ញុំនៅភូមិប៉ុស្តិ៍ចាស់ ឃុំព្រះនេត្រព្រះ នៅសម័យ៧៤ ខ្ញុំការប្តីនៅសៀមរាប ដល់ឆ្នាំ៧៥ ប៉ុល ពត ខ្ញុំនៅសៀមរាបបានយូរគ្រាន់ ដល់៧៦-៧៧ បានចេញពីហ្នឹងមក ដឹងតែម៉ែខ្ញុំ នៅភូមិប៉ុស្តិ៍ចាស់ ដឹងតែម្តាយឪពុកអីខ្ញុំគេជម្លៀសទៅភូមិប៉ុស្តិ៍ចាស់ ។

ប្រញ : ឆ្នាំ៧៤ អ្នកមិននៅសៀមរាបទេ?

សូរី : ចាស់

ប្រញ : ពេលនៅសៀមរាប ម៉េចបានអ្នកមិនមកនេះដែរ?

សូរី : ពេលក្រុមគ្រួសារខ្ញុំនៅនេះអស់ទៅ ដល់ម៉ែក្មេក ប្តីអីគេយកទៅវ៉ៃចោលអស់ទៅ ខ្ញុំក៏រត់ មក ។

ប្រញ : គេវ៉ៃកាត់ចោលឆ្នាំណាដែរអ្នកមិន?

សូរី : មិនដឹងថាឆ្នាំណាទេ ដឹងតែឆ្នាំ ប៉ុល ពត ចូល ។

ប្រញ : កាលហ្នឹងនៅសៀមរាប?

សូរី : ចាស់ នៅសៀមរាប ។

ប្រញ : ឪពុកម្តាយបង្កើត?

សូរី : ទេ! ឪពុកម្តាយបង្កើតក្មេក ។

ប្រញ : ប្តីគេសម្លាប់ពេលហ្នឹងឯង?

សូរី : ចាស់ បាត់ទាំងអស់នោះឯង ។

ប្រញ : ហេតុអីបានគេសម្លាប់កាត់អ្នកមិន?

សូរី : អត់ដឹងដែរ ។ ដូចគេសួរថា ពួកនិស្សិតរៀនថ្នាក់ទីប៉ុន្មានៗ អីណា សព្វថ្ងៃយើងថានិស្សិត បាក់អង្គ បាក់ខូប គេចង់និយាយពីអីចេះឯង ។

ប្រញ : ដល់ពេលអ្នកមិនបាត់បង់ក្រសួងអីចឹងទៅ ក៏បានមករស់នៅ...?

សូរី : ខ្ញុំអត់ទាន់រត់មកទេ ទៅនៅចល័តជាមួយគេឡើងយូរ លើកទំនប់អីចេះដែរ ពេលលើកទំនប់ មានគេអ្នកប្លែកដឹងអំពៅដឹកអី សួរថាគេនៅឯណា? គេនៅស្វាយស៊ីសុផុន បោយបែត សួរគេថា អ្នកមានស្គាល់អ្នកព្រះនេត្រព្រះ ម៉ែខ្ញុំនៅព្រះនេត្រព្រះ គេឆ្លើយថា អ្នកព្រះនេត្រ ព្រះមានឈប់ច្រើន មិនដឹងថាប៉ះអ្នកណាៗទេ។ ដល់ថ្ងៃក្រោយមកខ្ញុំជួបបងសុផុន បងសុផុន គាត់ធ្វើឈ្នួលនៅស្រុកក្រឡាញ់ ដឹកអំពៅទៅ ដឹកចុងអំពៅ ដល់ខ្ញុំសួរបងសុផុនទៅ គាត់ស្គាល់ ច្បាស់ ព្រោះបែ តុ បងគាត់នៅជាមួយម៉ែខ្ញុំ គាត់ថាម៉ែឯងនៅបោយក្បឿងជាមួយពួកបែតុ អីខ្ញុំ ម៉ែវាអីនៅទាំងអស់គ្នា ខ្ញុំថាមិនដឹងម៉ែចបានទៅស្រុកទេ ដល់នេះទៅ ខ្ញុំលួចរត់ មុនដំបូងរត់ទៅជាមួយឈ្មោះ លី គេបបួលរត់មក ឯងទៅៗ អញស្គាល់តាមដូរ ខ្ញុំក៏ទៅ ដែរ។ ដល់មកដល់ មិនទាន់បានឆ្លងស្ទឹងក្រឡាញ់ដង អត់ហ៊ានមកតាមដូរត្រង់ទេ មកតាម ដូរស្ទឹង ដល់ចុះមក មកជួប អីវា អីវាថាទៅស៊ីបាយនេះសិនហើយ បងសុផុនថា អារីកុំទៅ វិញអី នៅស្រុកយើងណោះ គេរឹមអត់រើសមុខទេ កុំថាឡើយតែនេះ ទ្រង់អ្នករៀនដល់ខ្ញុំប្អូមអី ក៏គេចាប់រឹមចោលដែរ ខ្ញុំថា ខ្ញុំនឹកមែណាស់ ខ្ញុំស្អីមិនបានទេ ឲ្យខ្ញុំទៅៗ ។

ប្រញ : ពេលហ្នឹងអ្នកមិនរៀនដល់ថ្នាក់ទីប៉ុន្មានដែរ?

សូរី : ខ្ញុំរៀនដល់ថ្នាក់ទី៦ បាស់ ជិតមកប្រឡងហើយហ្នឹង។ រត់មកទៅគាត់ប្រាប់អីចេះឯង គាត់អត់ ឲ្យមកទេ ខ្ញុំថាចុះឲ្យខ្ញុំទៅណាវិញ បើជិតមកដល់ម៉ែហើយ ទៅមិនបានទេ ស្រណោះថាទៅ ក្មេងពេក គាត់ឲ្យស៊ីបាយហើយ ក៏ឆ្លងស្ទឹងទៅវិញ ដល់ឆ្លងស្ទឹងទៅវិញ ឈ្នួលគេមកចាប់ បណ្តោយ តែខ្ញុំអត់ស្គាល់ឈ្នួលអីទេ គេមកចាប់ មិនដឹងថាយោធាស្អីទេ គេចាប់ គេចេះសួរ ថាឆ្លងឯងនៅឯណា? ខ្ញុំថា ខ្ញុំនៅព្រះនេត្រព្រះ ក៏រៀបរាប់ប្រាប់គេ គេថានៅក្មេងយ៉ាង នេះ ម៉ែចក៏ហ៊ានរត់ ខ្ញុំប្រាប់ថា ខ្ញុំនឹកម៉ែខ្ញុំ ដល់ហើយទៅគេសួរដំណើរដើមទង មុនដំបូង យើងអត់ហ៊ាននិយាយបញ្ជាក់ច្បាស់ត្រង់នេះត្រង់នោះ យើងក្រាន់តែប្រាប់ថា ខ្ញុំមករៀននៅ សៀមរាប ដល់មកនៅសៀមរាបខ្ញុំនឹកម៉ែខ្ញុំ ខ្ញុំក៏រត់ ទៅគេថា ឆ្លងឯងអត់ដឹងទេ នេះពួក សន្តិសុខណា ខ្ញុំថាសន្តិសុខយ៉ាងណា ខ្ញុំអត់ដែលស្គាល់ទេ បើមិនស្គាល់មែន។ សន្តិសុខដូចថា អ្នកទោសធ្ងន់អីដឹង ទៅគេថាយកទៅនៅកន្លែងកុមារកំព្រា នៅវត្តដំដែក ដល់ទៅៗ ប្រធាន យោធាធំគេនៅនោះមួយ ឈ្មោះ កា ខ្ញុំស្គាល់ឈ្មោះគាត់។

ប្រញ : ប្រធានយោធាឈ្មោះ កា?

សូរី : បាស់

ប្រុញ : គាត់ធ្វើអីគេនៅឃ្នឹង?

សូរី : គាត់ក្តាប់មួយស្រុកសូត្រនិកមណា ។

ប្រុញ : ដល់ពេលគេចាប់យើងទៅអីចឹង គេឲ្យយើងធ្វើអីគេអ្នកម្នី?

សូរី : យើងនៅក្នុងពេក គេអត់ឲ្យធ្វើអីទេ ។ កាលពីមុនយើងលើកទំនប់លើកអី ដល់ពេលយើង
រត់មកនេះ គេអាណិតដូចជាមើលទៅក្នុងក្បួនអាណិត ក៏គេមិនធ្វើអីទេ ។

ប្រុញ : កាលឃ្នឹងអ្នកម្នីអាយុប៉ុន្មាន?

សូរី : អាយុ ១៦ឆ្នាំ ។

ប្រុញ : ដល់ពេលចេញពីដៃកឃ្នឹងមក មកណាវិញ?

សូរី : ដល់ពេលនេះទៅ មានឡានគេមកដឹកអំពៅ ដឹកចុងអំពៅទៅដាំ បងគា គាត់សួរថា បើម៉ែ
ពុកឯងនៅមិនបានទេ បំបងធ្វើសំបុត្រឲ្យ ធ្វើសំបុត្រទៅហៅមកវិញឬអត់? បើសិនជាខ្ញុំ
ធ្វើសំបុត្រឲ្យ តើឯងរកម៉ែពុកឯងឃើញឬអត់? ខ្ញុំថារកឃើញ ហើយចុះឯងបំភូមិឬអត់?
ខ្ញុំថាបាទ ។ ម៉ែខ្ញុំរើពីប៉ុស្តិ៍ចាស់ មកនៅជុំវិញភ្នំ ក្រុមគ្រួសារអ្វីខ្ញុំអីមកនៅជុំវិញភ្នំ
ទាំងអស់ ខ្ញុំនិយាយប្រាប់គេណា អីចឹងគេឲ្យមក គាត់ធ្វើសំបុត្រឲ្យមក លិខិតចារឲ្យមក
ដូចថាក្នុងមួយខែ បើសិនជាយើងមកលេងឪពុកម្តាយ យើងឈប់នឹកហើយទៅវិញក៏ទៅចុះ
មកនៅកន្លែងគាត់ទៅ គាត់មិនឲ្យធ្វើការអីធ្ងន់ធ្ងរទេ ព្រឹកឡើងឲ្យរើសពន់ទាដែលពន់ពេញណា
ពេញណា គេឲ្យយើងរើសដាក់កញ្ចេ ជួយមើលគេឯណោះឯណោះទៅ ក៏គេឲ្យយើងស៊ីតែបាយ
នៅឃ្នឹង ។ ដល់ពេលខ្ញុំមកដល់ដប់ ជិះឡានជាមួយគេមកដល់ដប់ ក៏ឡានគេឈប់ ខ្ញុំមករកម៉ែ
ខ្ញុំនៅខែច្រូត គេចុះទៅច្រូតឆ្ងាយ មកដល់ជួបអ្នកកើ គេថាទាំងអស់គ្នាម៉េចក៏ហ៊ានមក យាយ
ខ្ញុំដែលខូច គាត់ថាម៉េចក៏ហ៊ានមកកូនអើយៗកូន ខ្ញុំថាខ្ញុំនឹកម៉ែស្តីមិនបាន អ្នកកើថា ឯងនៅ
នេះហើយ បំអញទៅតាមម៉ែឯង គាត់ទៅច្រូតនៅឆ្ងាយ នៅស្ទឹងកំបុត ។ ដល់នេះម៉ែខ្ញុំមក
ខ្ញុំថានេះសំបុត្រម៉ែ គេឲ្យមកលេង បើមួយខែ ខ្ញុំឈប់នឹកម៉ែនឹកឪ ទៅណោះរដ្ឋចិញ្ចឹម
គាត់ថាអ្នកណា? ខ្ញុំថាបងគា គេប្រធានស្រុក ឬក៏យោធាមិនដឹង បើមិនស្គាល់នោះ ។
នៅមិនទាន់បានមួយខែផង បានតែមួយអាទិត្យ គេបញ្ជូនទៅនៅក្រពាំងថ្ម ។

ប្រុញ : អត់បានទៅធ្វើការដ្ឋានវិញទេ?

សូរី : អត់បានទៅកន្លែងវិញទេ ។ ដឹងតែមកបានមួយអាទិត្យ ដូចប្រធានភូមិគេ ឈូបគេនៅនេះណា
គេបញ្ជូនយើងទៅកម្លាំងទី១ភ្នំម គេបញ្ជូនទៅក្រពាំងថ្ម ។

ប្រុញ : ទៅក្រពាំងថ្ម ប្រហែលជាឆ្នាំណាដែរអ្នកម្នី?

សូរី : អូ! មិនដឹងទេ វាឆ្កែងអស់ហើយ ។

ប្រុញ : អីចឹងអត់បានទៅធ្វើនៅកំបោរច្រេះអីទេ?

សូរី : អត់ទេ! គេបញ្ជូនទៅគ្រូពាំងថ្ម ខ្សែត្រៀមទី១ម្តង ។

ប្រុញ : ទៅដំបូង មានគេចាប់ផ្តើមធ្វើឬនៅ?

សូរី : ទេ! មានគេចាប់ផ្តើមធ្វើពីណោះមក ដូចជាធ្វើពីណោះមក ដេញទៅអីចេះណា ។

ប្រុញ : អីចឹងគ្រូពាំងថ្ម មានគេធ្វើបណ្តើរៗហើយ?

សូរី : ទេ! គ្រូពាំងថ្ម ខ្ញុំចាប់ធ្វើពីខាងលិចស្ពានទៅអីចេះ ទៅដល់បានរែកខាងលិចស្ពានទៅ គេឲ្យចាប់កូចេះឯង ពីរម៉ែត្រក្នុងកន្លះដូចជាអីចេះឯង ដូចជាគេចាប់កូ ទៅដល់អ្នកភ្នំពេញម្នាក់នេះ ឈ្មោះ បងយោង កាត់នៅនេះ បងកាត់គេយកទៅសម្លាប់ កាត់ខ្លាច កាត់នៅកងបល័ត ព្រោះមានកាត់ធំៗ បងយោងហ្នឹង កាត់ទូរស័ព្ទពីភ្នំពេញមកថា កាត់នៅកន្លែងលូទឹកស្អុយ ថាប្តីកាត់ធ្វើរដ្ឋមន្ត្រី ប្តីកាត់ឈ្មោះ យ៉េង ។ កាត់ហ្នឹងឯងមានធំ កាត់ឃើញខ្ញុំរាងនេះ កាត់ស្រណោះតើ អី អារី មិនបាច់ចាប់កូជាមួយអ្នកណាទេ ចាប់កូជាមួយខ្ញុំមក ថាអីចេះ ។ ម៉ាក្រុមខ្ញុំនោះ មួយឈ្មោះ បងញ៉ាំ សុខ្លាតែអ្នកភ្នំពេញទេ អត់មានអ្នកប្រជាជនចាស់ទេ ខ្ញុំនេះដូចអ្នកប្រជាជនដទៃស្រីភ្នំពេញអីចេះឯង គេចាត់ទុកខ្ញុំអីចឹងឯងមិនដឹង បានជាគេឲ្យខ្ញុំ ទៅ មួយបងញ៉ាំ ពីរ បងវ៉ាន់ បីបងយោង មួយទៀតខ្ញុំហៅកាត់ថាអីមួយៗ កាត់និយាយ អត់សូវច្បាស់ទេ ដូចចិនអីចេះឯង ។ ដល់តែពេលទៅៗ ក្នុងក្រុមខ្ញុំមាន១០នាក់ បងយោង កាត់ស្រណោះខ្ញុំ កាត់ថា អារី អើយបើសិនរែកបីម៉ែត្រក្នុង កាយៗដាក់ឲ្យអញមក ហើយ មានកាត់ដូចមនុស្សប្រុសអីចឹង ពេលឃើញតែខ្ញុំរាងខ្សោយ កាត់កាប់តែពីរបីបងដឹងតែពេញ បង្កី ហើយកាត់រែកឡើងទាល់តែខ្ពស់ កាត់រែកឡើងរួច តែរួចហើយកាត់មិនហ៊ានឈប់មុន គេទេ អត់ហ៊ានឲ្យរួចទេ ទុកសល់ពីរបីម៉ែត្រ គ្រាន់រែកដំណាលនឹងគេ ដិតដល់រែកខ្សែ ត្រៀម ដូចថាខ្សែត្រៀមអីចេះវាជាប់នៅណាំតារវ យើងលើករាងកងអីចេះ កងពីគ្រូពាំងថ្ម អីចេះទៅជាប់ណាំតារវ ទៅឈប់នៅព្រៃណាំតារវនោះឯង ឈប់លើកទំនប់ណាំតារវទៅជាប់ នឹងគេនៅ ខាងនោះមកគេលើកនៅកំពឹងកំព្វយ គេរែមកអីចេះ យើងរែទៅអីចេះ ។

ប្រុញ : ណាំតារវគេលើកដែរ?

សូរី : ចាស់ ណាំតារវ ខ្សែត្រៀមគេរែមកពីនោះ គេហៅស្រុកស្ទឹងត្រង់ណាទេ ខ្ញុំអត់ស្គាល់ទេ ។ ដល់ពេលឈប់នោះ ថែមួយ កាត់ខាងទៅធ្វើការមួយថ្ងៃ សួរកាត់ទៅ កាត់ថាលើក្បាល ស្រាប់តែនេះគេថាឲ្យទៅដេកពេទ្យ បងយោង ដែលថានៅភ្នំពេញសព្វថ្ងៃកាត់ដឹង កាត់

និយាយថា អារីឯងកុំឆោត ឯងនៅល្ងង់ណាស់ ទៅដេកពេទ្យនេះ មិនមែនទៅដេកពេទ្យទេ គេយកទៅសម្លាប់ហើយ ខ្ញុំថា គេយកទៅសម្លាប់អី បើគាត់ឈឺគេយកទៅពេទ្យហើយ គាត់ ថាមិនមែនទៅដេកពេទ្យទេ ។ ដល់ទៅពេលយប់នោះទៅ គាត់ខំម្នាក់ទៀតដាច់ប្រវែងនេះណា គាត់មានចិញ្ចៀនពេជ្រ បីគ្រាប់ ប៉ុន្តែរឿងមានអីគាត់មានប៉ុន្មានៗ ខ្ញុំអត់ដឹងទេណា ខ្ញុំដឹងតែ គាត់ពាក់ចិញ្ចៀននោះឯង ហើយអាក្រក់វាឃើញថាស្បែកស វាដែលទៅថា វាថាយើងពាក់ ចិញ្ចៀនក្នុងក្លាយអីដឹង វាអត់យកទេ ហើយគាត់ថា អារីអើយបងអត់មានអនុស្សាវរីយ៍អី ទេ បងឲ្យចិញ្ចៀននេះ ខ្ញុំថា ខ្ញុំអត់យកទេ គេមិនឲ្យចាយប្រាក់ចាយអី ចិញ្ចៀននេះខ្ញុំអត់ យកទេ បងមួយឯងយកទៅ ដល់បងមួយឯងទៅដេកពេទ្យទៅ មានអ្នកណាគេយកអីមកដូរ បងមួយឯងដូរហូបទៅ ព្រោះថ្ងៃមុនបងដោះក្រវិលមួយដី ដូរស្វាយបានប្រាំមួយ ខ្ញុំប្រាប់ គាត់ណា ហើយយកគាត់ទៅបាត់ទៅយប់នោះ ។ គាត់យំអើយយំ បងយោងគាត់យំទាំងអស់ គ្នា ខ្ញុំថាយំធ្វើអី ខ្ញុំចេះតែថាអីចឹងឯង បាត់បងមួយ អត់ឃើញមកចូលកងវិញទេ ។

ប្រុញ : ពេលហ្នឹងហូបម៉េចដែរអ្នកមីន?

សូរី : ហូបបបរ អត់មានម្ហូបអីទេ ពេលថ្ងៃយើងចុះពីធ្វើការ យើងស៊ីបបរលាយជាមួយជើងគោ បេះត្រួយស្លឹកជើងគោស៊ី ។

ប្រុញ : យើងហូបពេលថ្ងៃម៉ាន?

សូរី : ពេលយើងធ្វើការ យើងស៊ីបបរដូចជាមិនសូវពេញពោះ យើងចេះតែបេះស៊ី ដល់ពេលល្ងាច មក បើយើងមានសព្វថ្ងៃយើងថាស៊ីផ្លែឈើលេងណា តែអានេះយើងស៊ីស្លឹកឈើ អត់ស៊ីផ្លែ ឈើទេ ។ ក្រោយមកទៀត ក្រុមខ្ញុំរំលងបាន១២ថ្ងៃ បាត់បងវ៉ាន់ ខ្ញុំពួកនិយាយថា បងវ៉ាន់ នេះកូនសក្តិ៥នៅភ្នំពេញ គាត់មានបងប្អូន៣នាក់ ប៉ុន្តែគេនិយាយថា ឥឡូវនេះខ្ញុំរកបងប្អូន ឪពុកមិត្តឯងឃើញហើយ និយាយប្រាប់គាត់ណា កាលដែលគាត់ជម្លៀសមក ខ្ញុំអត់ដឹងថា គាត់នៅកូមិណាទេ កងចល័តនៅជុំគ្នា ខ្ញុំមិនបានសួរគាត់ថា ម៉ែឪនៅកូមិណាទេ ។ គេយក បងវ៉ាន់ គេដកពីកងចល័តឲ្យទៅជួបម៉ែឪ ខ្ញុំចេះតែឆ្ងល់បងវ៉ាន់ចាំឃើញសិនចាំទៅៗ គាត់ ឡើងប្រាប់ភ្នាម បងវ៉ាន់សំណែតែគាត់រៀនខ្ពស់បានគាត់ដឹង គាត់ថាកុំសង្ឃឹមអី បើសិនជាគេ ដកបងទៅ គេយកបងទៅវ៉ៃចោល ខ្ញុំមិនជឿថាគេយកគាត់ទៅវ៉ៃចោលទេ ស្រាប់តែដល់ យប់នោះ ប្រហែលជាម៉ោង៨កន្លះ គេយកគាត់ទៅ ស្រាប់តែបាន៣-៤ថ្ងៃ ខ្ញុំពួកនិយាយ ថាបងវ៉ាន់គេយកទៅវ៉ៃចោលនៅព្រៃស្អីទេ ថានៅជើងកូមិណាភារ ក្នុងព្រៃ ។ មួយក្រុម ខ្ញុំគ្រាន់តែចប់ទំនប់កំពឹងកំព្វយ ចាំមើលនិយាយមួយក្រុមខ្ញុំ ក្រុមដទៃមិនបានតាមដាន មិន

បានស្គាល់ឈ្មោះគេទេ អ្នកដែលនាំប៉ុណ្ណា ខ្ញុំស្គាល់តែបងញ៉ាំ អ៊ីមួយ បងរ៉ាន់ នេះនៅក្នុង ក្រុមខ្ញុំ នៅសល់តែ៧នាក់ ។

ប្រុញ : ក្រុមហ្នឹងអ្នកណាគេជាអ្នកដឹកនាំក្រុមអ្នកម៉ឺន?

សូរី : មិនដឹងទេ មិនដឹងជាអ្នកណាប្រធានក្រុមទេ អាចឈ្មោះបងឡាច ។

ប្រុញ : ប្រធានកង?

សូរី : ប្រធានកង រឺតតែមិនស្គាល់គេទៀត ប្រធានកងដូចគ្រឹមតែយើងស្គាល់គេតិចៗទៅ ស្រាប់ តែដល់បន្តិចដូរទៅទៀតទៅណា ។ ដូចជានេះប្រធាន ប្រធាននេះឈ្មោះអី ឈ្មោះរឺត មិន ទាន់តែស្គាល់ រឺត បាន៤-៥ថ្ងៃ ក៏គេដូរ រឺត ទៅណាទៀតបាត់ទៅណា ។

ប្រុញ : ចុះអ្នកម៉ឺនមានដឹងថាអ្នកណាគេជាអ្នកគ្រប់គ្រងធំនៅការដ្ឋានត្រពាំងថ្មទេ?

សូរី : ពេលនោះពួកគេថា តារាល់ តាម៉ាន់ ប៉ុណ្ណា ពួកអីចឹងឯង មិនដឹងថាមុខវាយ៉ាងណាទេ មិនដែលឃើញមុខទេ ដឹងតែប៉ុណ្ណឹងឯង ។

ប្រុញ : ចុះនៅហ្នឹងគេឈឺច្រើនទេអ្នកម៉ឺន?

សូរី : មានឈឺតើ ហើយកូនអ្នកភ្នំពេញឈ្មោះ ញិញ ដល់មកដល់កន្លែងដើមពោធិ៍អត់មានស្លឹកទេ ដើមពោធិ៍វាងៗណា ដល់យើងឡើងពីខ្សែត្រៀមមួយទៅអីចេះទៀតណា ចុះបើគេឲ្យយើង ដើរយប់នោះ ទៅដល់គេថាស្នាក់នៅនេះហើយ ក្រុមខ្ញុំដេកនៅជុំវិញដើមពោធិ៍ទាំងស្រីទាំង ប្រុសណា ដាក់បន្តីនាំគ្នាដេក ស្រាប់តែដល់ពេលម៉ោង៣ហើយ ត្រូវពេលក្រោកទៅធ្វើការ ហើយ ញិញនោះឯង កាត់សស្កុះ ដាសកាត់ កាត់ស្វាយអស់ រាប់ ។ ខ្ញុំសួរគេថា កាត់កើត អីបានកាត់រាប់ គេថាកុំសួរណា ប្រយ័ត្នរាប់ទាំងអស់គ្នា កាត់មិនហ៊ានសួរទេ ដល់នេះទៅ បងយោងកាត់ខ្លឹបថា ប្រហែលជាពស់ចឹកហើយ ឃើញកាត់ដេកហ្នឹងបៀតបៀនចេញដើម ពោធិ៍ កាត់ថាអីចេះ បានខ្ញុំថាអាណិតកាត់ណាស់ កាត់ស្វាយអស់ ស្វាយជើង ស្វាយដៃ អស់ ។

ប្រុញ : ចុះខ្លួនកាត់មានស្នាមពស់ចឹកទេ?

សូរី : អ្នកណាហ៊ានមើល គេដែលទៅឲ្យយើងមើល បើជាស្នាមនេះដើបថាចេញៗៗ គេដេញ យើងចេញណា គេមិនឲ្យយើងនៅមើលថាអីចេះអីចុះទេ គេមិនឲ្យយើងនៅទេ គេថាចេញឲ្យ លឿនៗៗ ចុះដល់ម៉ោងធ្វើការគេជម្លៀសយើងចេញ គេមិនឲ្យយើងរត់ទៅមើលអីចេះអីចុះ អី អត់បានទេ បើតាមប្រុសៗថាពស់ចឹកនោះឯង ។

ប្រុញ : ហ្នឹងពេលហើយត្រពាំងថ្មអ្នកម៉ឺន?

សូរី : បាស់ ពេលហើយយើងឆ្លងទៅខ្សែត្រៀមណាំតារា ។

ប្រុញ : ពេលត្រពាំងថ្ម មានពេទ្យនៅហ្នឹងទេអ្នកម៉ីន?

សូរី : មាន!

ប្រុញ : មានពេទ្យនៅប្រចាំការនៅហ្នឹងដែរ?

សូរី : មិនដឹងជាប្រចាំអីទេ គឺចៅឃើញគេមក សែនថ្មី សែនទឹក ពេទ្យអាពាហ៍ពិពាហ៍ទឹកស្អីទេ យើងថាវាទឹកដឹកអនាម័យនោះណា គេថាទឹកស្អីទេ ដាក់បូសឈើដង ស្លឹកកិច្ចគេថាទឹកស្សោរ ថ្មីឲ្យយើងដឹក ។

ប្រុញ : ទឹកហ្នឹងម៉េចដែរ ទឹកមានអនាម័យទេអ្នកម៉ីន?

សូរី : ទឹកធម្មតាយើងហូបនោះឯង អាណោះសម្រាប់ពេទ្យគេសែនមកណា តែដល់នេះយើងដឹកទឹក គេចែក អីចឹងទេគេយុំយើង ដូចថា១០ នាក់ បួនឯងសុខចិត្តកាត់ឲ្យបង អ្នកនេះកាត់ឲ្យបងទៅ ក៏ចំណាយឲ្យបងមួយ ក៏រែកទឹក ។

ប្រុញ : រែកទឹកឆ្ងាយទេ?

សូរី : បាស់ ឆ្ងាយ ។ បើត្រពាំងថ្មមានស្រះមួយ មានដើមគ្នាត មើលទៅថាឆ្ងាយ ពីនេះដល់ស្រះ ២គីឡូកន្លះ ៣គីឡូអីទៅណា ចុះទៅរែកទឹក ហើយទឹកនៅនោះមិនល្អទេ ទឹកល្អកំរិល ។

ប្រុញ : បើនិយាយឲ្យចំទៅកាលនៅត្រពាំងថ្ម គេចែកឲ្យយើងម្នាក់ពីរម៉ែត្រកន្លះ ត្រូវទេអ្នកម៉ីន?

សូរី : បាស់ ពីរម៉ែត្រកន្លះ ។

ប្រុញ : ហើយដល់ពេលយើងនៅជាមួយគ្នា១០ នាក់ អីចឹង១០ នាក់ហ្នឹង ៩នាក់ជួយធ្វើការ ហើយ ម្នាក់ទៀតទៅរែកទឹក?

សូរី : បាស់ រែកទឹកហ្នឹង យើងនៅជាមួយគ្នាទេណា យើងនៅធ្វើដដែល ដូចអារម្មណ៍ឯងមកជួយបន្តិច នេះជួយបន្តិចទៅណា ហើយតែប្រើចំណាយមនុស្សម្នាក់ហើយ យើងត្រូវតែជួយគ្នា ។

ប្រុញ : ចុះបើអត់មានអ្នកណាទៅសែន បានអ្នកណាសែនឲ្យយើងហូប?

សូរី : មានអ្នកណាគេសែនឲ្យយើងហូប ។

ប្រុញ : អង្គការគេអត់យកមកឲ្យយើងហូបទេ?

សូរី : ទេ! អង្គការគេចែកទឹកយើងគិចៗ ហ្នឹង ។

ប្រុញ : ជាទូទៅបើយើងអត់ទៅធ្វើ គេចែកខ្លះដែរអត់ទេ?

សូរី : មានអ្នកណាគេចែកទឹក គេមិនបានចែកឲ្យយើងទេ ដោះស្រាយខ្លួនឯងទឹក មិនស្គាល់ត្រពាំង ឯណា ចេះតែដើរសួរគេទៅណា ទឹកឃើញចែកមួយស្លាបព្រាបីដង ចែកទឹកដួសស្លាបព្រា

ខៀវណា ស្លាបព្រាសយើងប៉ុន្តែដូចលាបថ្នាំ ហើយគេដួសបែកទៅណា ដូចថាបានបបរយើង ដាក់អីចេះ គេឈរខ្ពស់ជាងយើង គេដួសចាក់មកទៅណា ចាក់បបរ តែបើទឹកអាក្រែងអត់ មិនដឹង ខ្សែត្រៀមធំគេបែកទឹក២ដង ៣ដង បានដឹកទឹកហ្នឹង៣ដង គ្រាន់តែបែកកូនស្លាបព្រា តូចមួយហ្នឹង ។

ប្រុញ : អីចឹងពេលហ្នឹង បើសិនជាយើងទៅដងខ្លួនឯងចម្ងាយ២-៣គីឡូម៉ែត្រ?

សូរី : ដួនកាល២-៣គីឡូ គេមិនដែលឲ្យយើងទៅដងទេ យើងលួចទៅណា ដូចថាយើងអត់ទឹកខ្លាំង អាអូនឯងមានកូនកាម៉ែលតូចមួយមក ខ្ញុំក៏មានកូនកាដុនតូច គេថាអារីទៅដងទៅ ចំណាយឲ្យ ខ្ញុំម្នាក់ទៅដងទៅណា មើលទៅម៉ែត្រកូបយើងដឹករួចហើយ យើងសន្សំថាម្នាក់បានពីរម៉ែត្រ កូបហើយៗ ឲ្យទៅដងទៅ គ្នាយើងហ្នឹងណា ។

ប្រុញ : ពេលយើងទៅដង បើសិនជាគេចាប់បានម៉ែដៃ?

សូរី : គេសួរយើងដៃរតី គេសួរថាទៅណា? ខ្ញុំថាខ្ញុំទៅដងទឹក ។ រួចម៉ែត្រកូបហើយនៅ? ខ្ញុំថា ម៉ែត្រកូបខ្ញុំរួចហើយ ខ្ញុំទៅដងមួយក្រុម មិនមែនដឹកតែឯងទេ ពេលទៅដងទឹកហ្នឹង ពេល យើងឃើញទឹក បានន្ទុកបានអីទេ គេមិនឲ្យយើងន្ទុកទេណា ។

ប្រុញ : នៅស្រះហ្នឹងមានគេយាមទេ?

សូរី : មាន! យើងរាងខ្លាចគេដៃ ឃើញគេអង្គុយស្ងៀមពាក់ខ្នៅ ក៏ខ្លាចគេ មិនហ៊ានសួរគេទេ ដួន កាលយើងខ្លាចខ្លួនយើងទៅ យើងអត់ហ៊ានន្ទុកទេណា បានមួយកាដុនស្រាបលើខ្លួនយើង មួយកាដុនទៀតរែកមកអីចឹងទៅណា ។

ប្រុញ : ពេលយើងធ្វើការភ្លាម គេបានបែកទឹកឲ្យយើងមួយសារដៃ?

សូរី : មិនដែលបែកទឹកទេ ពេលខ្សែត្រៀមដែលអត់ខ្លាំង គេបានទឹកពីណាទេ គេបែកដួសស្លាបព្រា ឲ្យ ។

ប្រុញ : អីចឹងអ្នកនៅហ្នឹងអត់មានបានន្ទុកបានអីទេ ធ្វើការនៅការដួនហ្នឹង?

សូរី : គ្មានអ្នកណាបានន្ទុកទឹកទេ ស្រីៗ ។ បើត្រូវពិនិត្យយើងបានន្ទុកទឹកខ្លះ ទឹកវាល្អក្តី យើងបាន ន្ទុកបន្តិចទៅណា បើកូនខ្លាំងអត់សោះ ។

ប្រុញ : អ្នកមិនធ្លាប់បានធ្វើកូនខ្លាំងដៃ?

សូរី : ខ្ញុំធ្វើហួសទៅអីចេះ អ្នកចូលខ្សែត្រៀមកូនខ្លាំងអីចេះ ខ្ញុំធ្វើទៅអីចេះ មុខព្រួញដូចតែគ្នានោះ ឯង ប៉ុន្តែគ្រាន់តែខុសគ្នា យើងទៅអីចេះ គេទៅអីចេះ ។

ប្រុញ : ចុះដល់ពេលគេស្នាក់នៅៗណាមិន?

សូរី : ស្នាក់តាមក្រោមដើមឈើអីចឹងទៅ ។

ប្រុញ : ពេលធ្វើនៅត្រពាំងថ្ម?

សូរី : នៅត្រពាំងថ្ម មានដើមពោធិ៍ ដើមស្ពឺទេ ខ្ញុំភ្លេចហើយ យូរពេក ។

ប្រុញ : គេឲ្យយើងស្នាក់នៅហ្នឹង ចុះស្នាក់នៅម៉េចអស់គ្នា នៅដើមពោធិ៍សោះ?

សូរី : យើងរកកន្លែងដូចថា មានឈើកម្ពស់ប៉ុណ្ណោះ យើងចេះតែអង្គុយជ្រកទៅ យើងទៅរកស្រួល ម៉េច បើគេឲ្យយើងធ្វើអីចុះឯង ។

ប្រុញ : គេមានធ្វើរោងឲ្យយើងដេកពេលយប់អត់?

សូរី : អត់មានរោងទេ ពួកខ្ញុំធ្វើហ្នឹងអត់ដែលមានរោងទេ ។

ប្រុញ : ចុះហេតុអី បានកន្លែងខ្លះគេធ្វើឲ្យដេក កន្លែងខ្លះអត់?

សូរី : ដូចថាកន្លែងរោងដេក ជួនកាលមានកន្លែងពេទ្យគេ កន្លែងដូចថាគេហៅការដ្ឋាន កន្លែងពេទ្យ ណា ។

ប្រុញ : អីចឹងគេមិនមែនធ្វើរោងឲ្យយើងតាមមុខព្រួញ យើងកាប់មួយកន្លែងគេធ្វើរោងឲ្យជាប់គ្នា?

សូរី : អត់ទេ គ្មានទេ ។

ប្រុញ : ទៅធ្វើហ្នឹងយូរទេអ្នកម៉ឺននៅត្រពាំងថ្ម?

សូរី : មិនដឹងប៉ុន្មានខែ ដឹងតែរួចខ្សែគ្រឿម គេធ្វើម៉ឺនទាំងអស់គ្នា អ្នកដែលធ្វើទំនប់ទាំងអស់គ្នា ។

ប្រុញ : ហ្នឹងពេលចប់ត្រពាំងថ្ម?

សូរី : ពេលចប់រហូតដល់ណាំការវ៉ា កំពឹងកំព្វយ ចាក់មកពីណោះ យើងចាក់ទៅពីនេះ ដូចថា នេះទំនប់ គេមិនចាក់មកអីចេះ ហើយយើងចាក់ទៅពីនេះ ដល់ពេលយើងចប់ គេហៅចាប់ដៃ គ្នា យើងចាក់ជួបគ្នាទល់មុខគ្នា គេណោះច្រើនដែរ យើងរាប់រយរាប់ពាន់ដូចតែគ្នាណា ដល់ តែជួបគ្នាទៅ គេធ្វើម៉ឺន ។

ប្រុញ : ម៉ឺនហ្នឹងម៉េចទៅ?

សូរី : ម៉ឺនហ្នឹងគេសម្ពោធិ គេរាំសិល្បៈ ដូចថាគេឆ្លើយឈ្មោះ ប៉ុន្តែយើងមិនស្គាល់គេ ខ្ញុំអង្គុយតែ មើលទៅណា ។

ប្រុញ : សិល្បៈហ្នឹង គេលេងពីអីគេអ្នកម៉ឺន?

សូរី : មិនដឹងទេ គេប្រៀងៗទៅ គេរាំសិល្បៈគេណា សិល្បៈគេស្លៀកខ្មៅ ពាក់ខ្មៅ ។

ប្រុញ : មានកាយវិការអី គេធ្វើម៉េចដែរអ្នកម៉ឺន?

សូរី : ចាស់ មានកាយវិការ មិនចេះទេ ។

ប្រុញ : តើធ្វើជាលក្ខណៈថាដូចយើងរាល់ថ្ងៃ ឬក៏យ៉ាងម៉េចដែរ?

សូរី : ទេ! ដូចមិនដូចទេ ។

ប្រុញ : ភាគច្រើនតើអប់រំយើងពីអីតើវិញអ្នកមិន សម័យដែលតើសិល្បៈហ្នឹង?

សូរី : តើអប់រំ ឲ្យស្មោះត្រង់ជាមួយអង្គការ ។

ប្រុញ : ចម្រៀងតើវិញ ភាគច្រើនតើដេញតលើអីតើមិន?

សូរី : មិនដឹងទេ ភ្លេចហើយ យូរពេក សមមិត្តគេច្រៀងអីចុះឯង យូរពេក យើងមិនស្គាល់ទេ
មិនដឹងទេ តើច្រៀងពីសមមិត្ត អត់ដឹងថាស្អីតើទេ មិនចេះទេ ។

ប្រុញ : ចុះនៅហ្នឹងដែលហូបខ្លះខាតទេ នៅត្រពាំងថ្ម និយាយរឿងបាយ?

សូរី : អត់មានបាយទេ ហូបបបរ ។

ប្រុញ : ចុះមានកងខ្លះតើបានហូបបាយទេអ្នកមិន?

សូរី : មានកងខ្លះតើបានហូបដឹង ។

ប្រុញ : ហ្នឹងមកពីមេកងយើង ឬម៉េចដែរ?

សូរី : មិនដឹងមកពីខាងណាទេ ប៉ុន្តែដឹងថាកងខ្ញុំ ហូបបបរនោះឯង ។

ប្រុញ : ដោយសារយើងធ្វើតិចជាងគេ ឬម៉េចដែរ?

សូរី : មិនមែនទេ មិនដឹងកងអីតើទេ ឲ្យហូបតែបបរ ។

ប្រុញ : អ្នកខ្លះថាបានហូបបាយអីចឹង ដោយសារតើធ្វើបានបីម៉ែត្រកូប ហើយអ្នកមិនពីរម៉ែត្រកូប
កន្លះ តើអត់ឲ្យហូបបាយ ឬក៏យ៉ាងម៉េច?

សូរី : កាលនេះបងយោង បីម៉ែត្រកូបដូចតែគ្នាហ្នឹង ដល់យូរៗទៅ ដូចកម្លាំងយើងថយ រែកកាន់
តែខ្សោយទៅ បានចុះមកពីម៉ែត្រកូប ពីរនាក់ប្រាំម៉ែត្រកូប ។

ប្រុញ : អីចឹងអត់ដែលបានហូបបាយទេ?

សូរី : ទេ! មិនដែលបានហូបបាយទេ ណាបបរតើរឹងដែរនោះ ។

ប្រុញ : អាហ្នឹងនៅត្រពាំងថ្មអ្នកមិន?

សូរី : ត្រពាំងថ្ម នៅណាំតារ៉ា ។

ប្រុញ : មកណាំតារ៉ា មកយូរទេអ្នកមិនមកធ្វើការនៅណាំតារ៉ា?

សូរី : មិនដឹងយូរឬណាទេ មិនដឹងទេ ។

ប្រុញ : ចេញពីត្រពាំងថ្មមក មកណាំតារ៉ា?

សូរី : ចេញពីត្រពាំងថ្មយប់អីចេះទៅ ដល់ព្រឹកឡើងលើកណាំតារា លើកពីត្រពាំងថ្មចាក់ទៅអីចេះ ចេញតែយប់ ។

ប្រុញ : ហើយណាំតារាហ្នឹង ធ្វើហត់ទេអ្នកម៉ឺន?

សូរី : ដូចតែគ្នានៅត្រពាំងថ្មដែរ ប៉ុន្តែត្រាន់ថា គ្រាន់តែចូលខ្សែត្រៀមណាំតារា ខ្សែត្រៀមបី ម៉ែត្រក្នុង ។

ប្រុញ : ធ្វើនៅណាំតារាហ្នឹង មានទឹកអីម៉ែចដែរម៉ឺន?

សូរី : ទឹកល្អចង់អីចុះឯង មានគេប្រាប់ថាទឹកស្រះនៅណោះអី ក៏យើងមកដងទៅណា ។

ប្រុញ : ល្អចង់ ដូចកាលនៅត្រពាំងថ្មដែរ?

សូរី : បាទ

ប្រុញ : ហើយចុះឆ្ងាយទេអ្នកម៉ឺន?

សូរី : ឆ្ងាយណាស់! យ៉ាងអន់ក៏២គីឡូកន្លះដែរ បើនៅត្រពាំងថ្មមានទឹកគ្រាន់ដែរ បើនៅនោះ ២គីឡូកន្លះមក ។

ប្រុញ : កន្លែងដែលយើងទៅដងទឹក គេហៅថាស្រះអីដែរ?

សូរី : មិនហ៊ានសួរគេ ស្រះគេ ប៉ុន្តែទឹកគេល្អក៏ដែរ ទឹកគេអត់ថ្លាទេ ។

ប្រុញ : ចុះពេលដែលធ្វើនៅណាំតារា ហូបបបរដូចនៅត្រពាំងថ្មដែរ?

សូរី : ហូប ប៉ុន្តែមានថ្លៃណារីងដែរតើ បបរគេរាវរីងគ្រាន់ណា ។

ប្រុញ : ចុះយើងធ្វើដល់បីម៉ែត្រក្នុងហើយ គេអត់ឲ្យបាយអីហូបទេ?

សូរី : គ្មានបាយទេ មិនដែលបានហូបបាយទេ ។

ប្រុញ : ចុះមានជម្រកអីត្រឹមត្រូវទេ?

សូរី : ទេមិនមែនទេ ថានៅក្រោមដើមស្នួន ក្រោមដើមជើងគោ ។

ប្រុញ : ណាំតារាហ្នឹងគេធ្វើមនុស្សច្រើនទេអ្នកម៉ឺន?

សូរី : មនុស្សច្រើនណា ខាងយើងនេះក៏ច្រើន ខាងគេចេញមកពីណោះក៏ច្រើន ។

ប្រុញ : ប្រហែលប៉ុន្មានពាន់ ប៉ុន្មានម៉ឺននាក់ទៅអ្នកម៉ឺន?

សូរី : មើលទៅឃើញតែខាប់ៗ គេថាជាងមួយពាន់ៗ ក៏ថាទៅតាមគេ ខាងគេជាងមួយពាន់ ខាងយើងណោះជាងមួយពាន់ដែរ ។

ប្រុញ : ចុះនៅហ្នឹងមានជំងឺអីច្រើនទេ ដល់ពេលយើងធ្វើការគ្លូវយ៉ាងហ្នឹង?

សូរី : មិនដែលឃើញថាឆាប់នៅហ្នឹងមុខយើងទេ តែឃើញឈឺ ដូចថាយកទៅពេទ្យ ប៉ុន្តែមិនដែល ឃើញមកវិញទេ ។

ប្រុញ : ចុះដែលពួកនិយាយថា មានស្លាប់អីច្រើនទេនៅណាំតារ៉ាហ្នឹង?

សូរី : គេមិនដែលនិយាយទេ ដឹងតែឈឺយកទៅពេទ្យ គេមិនដែលយកទៅថ្ងៃទេ គេយកទៅតែ យប់ៗណា ដូចថាយើងដេកបន្តៗគ្នា កងអាណាឯងគេយកទៅដេកពេទ្យ មិនដឹងថាអ្នកណា បើយើងអត់ស្គាល់គេ យើងស្គាល់តែក្នុងមួយកងយើងនេះ យើងស្គាល់តែមួយក្រុមយើង ថាច្បាស់គ្នាប៉ុណ្ណោះនាក់ៗ ។

ប្រុញ : នៅណាំតារ៉ាហ្នឹងពីណាគេអ្នកគ្រប់គ្រងអ្នកម៉ឺន?

សូរី : អត់ស្គាល់គេទេ ។

ប្រុញ : មេកងយើងក៏អត់ស្គាល់ដែរ?

សូរី : អត់ស្គាល់ទេ ។

ប្រុញ : អីចឹងមេកងអត់ដែលមកហៅយើងប្រជុំអីទេអ្នកម៉ឺន?

សូរី : ទេ! មេកងគេហៅ ជួនកាលគេហៅ ប៉ុន្តែយើងអត់ស្គាល់គេ ខ្ញុំស្គាល់តែបងឡាចមួយ ប្រធាន មេកងនៅភូមិក្រោម ប្រធានយោធា តែស្រីទេណា គាត់ក្តាប់នៅណាំតារ៉ា ។ គាត់នៅម៉ាជួរ ស្ទឹងកំបុតមិនដឹង ប៉ុន្តែប្រហែលគាត់ស្លាប់ហើយមិនដឹង គាត់ចិត្តល្អណាស់ គាត់ប្រធានកងរយ ដែលខ្ញុំទៅណាំតារ៉ា ដូចប្រធានចិត្តល្អ ប្រធានកងរយ អត់ដែលចេះដេអីទេ កាលខ្ញុំនៅ ត្រពាំងថ្មឲ្យ តែក្រក្រោក មេកងយើងគេជេរណាថាអីចេះអីចុះទៅណា បើបងឡាចគាត់អត់ ដែលជេរទេ មួយទៀតឈ្មោះបង ស គាត់គ្រូនឯបំ គាត់កូនអ្នកស្រុករោក គាត់ស្រី ។

ប្រុញ : គាត់នៅណាំតារ៉ាហ្នឹង?

សូរី : បាទ គាត់កូនអ្នកស្រុករោក ពេលគាត់ដួសបបរ គាត់ដើរមើលគេអ្នកស៊ីបបរអីចេះទៅ សួរ គាត់ថា បងនេះឈ្មោះបងអី ថាឈ្មោះបង ស មានតែបង ស និងបងឡាច នោះឯងដែល ជិតល្អ ក្រៅពីនោះគេចិត្តអត់ល្អទេ ។

ប្រុញ : បងស ហ្នឹងគាត់មេកងគេម៉េចដែរ?

សូរី : គាត់សមាជិកកងធំ ។

ប្រុញ : អីចឹងស្ថិតនៅក្រោមបងឡាច?

សូរី : ទេ! បងឡាចនេះ គាត់បន្ទាប់ពីបងមកទៀត ។

ប្រុញ : អីចឹងបងស ធំជាងបងឡាច?

សូរី : បាស់ បងឡាចនេះដូចថាកង្កែប ៧០ លានក៏មិន ពួកគេនិយាយថា ៧០ លាន ។

ប្រុញ : អីចឹងគាត់ប្រធានកងទ័ពនាំការវិញដែរ បង ស?

សូរី : បាស់ ប៉ុន បងស គាត់ស្លាប់ហើយ ។ កាលដែលរៀនណាមចូល ខ្ញុំជួបបងស៊ីង ខ្ញុំសួរគាត់ គាត់ថា បងស ស្លាប់ហើយ ក្នុងឈាមកាលសម័យព្រះបាទ ។

ប្រុញ : គាត់ទើបតែស្លាប់ក្រោយដែរអីចឹង?

សូរី : ស្លាប់ពេលរៀនណាមចូលបាន២ឆ្នាំ គាត់នៅនារី ប៉ុននៅអាយុ៣៦ គាត់អាយុច្រើន ដែរ ហើយគាត់ស្លាប់ធ្វើបាបទេ ដូចជាខ្ញុំអីចេះអី អត់សូវមានកម្លាំងកាប់ កាប់នៅក្រោយគេអីចឹង គាត់ស្រណោះ គាត់មិនបានជួយយើងទេ តែគាត់មានចិត្តល្អ បើកាលដែលខ្ញុំនៅត្រពាំងថ្ម ៦ ណោះ អាណន៍ដែលវាជាប្រធានកងថា កាប់ឲ្យល្បឿនទៅ ក្រានតែប៉ុណ្ណោះធ្វើទើតៗ មិនចេះ រួច ។

ប្រុញ : គាត់លើកទឹកចិត្តយើងដែរអ្នកមិន?

សូរី : ហ្នឹងហើយគាត់លើកទឹកចិត្តយើង ជាពិសេសបងឡាច ។

ប្រុញ : នៅហ្នឹងគេហៅប្រជុំញឹកញាប់ទេអ្នកមិន?

សូរី : ទេ! គេមិនសូវដែលហៅទេ ។

ប្រុញ : ចុះគេមានហៅប្រជុំទីត្បូងទេ?

សូរី : មានតើ ប៉ុនយូរបានគេប្រជុំទីត្បូងទេ ។

ប្រុញ : នៅណាវា?

សូរី : ហ្នឹងហើយ គេប្រជុំដូចថាគេជុំញាញតែយើងធ្វើការណា កុំឲ្យយើងខ្ជិលច្រអូស បើគេប្រជុំ គេសួរយើងថាហូបឆ្កែតទេ យើងឆ្លើយថាឆ្កែតទៅណា ហូបឆ្កាញ់ទេ? ឆ្កាញ់ ដេកលក់ទេ? លក់ ។

ប្រុញ : និយាយឲ្យចំគេដឹកមុខសំណួរឲ្យយើងឆ្លើយព្រមរហូត?

សូរី : បាស់ ឆ្លើយតាមគេទៅណា បើទាំងអស់គ្នាឆ្លើយថាឆ្កាញ់ យើងឆ្លើយថាស៊ីមីឆ្កាញ់ ខ្លាច គេយកទៅវ៉ៃចោល មិនហ៊ានទេ អ្នកណាហ៊ានឆ្លើយអីចុះ ។

ប្រុញ : នៅណាវាហ្នឹងស្លាប់ច្រើនទេអ្នកមិន?

សូរី : អត់ដែលឃើញឈឺស្លាប់នៅនោះទេ បើឈឺគេប្រាប់ថាគេយកទៅពេទ្យហើយ ។

ប្រុញ : នៅហ្នឹងមុនដំបូងគេឲ្យធ្វើប៉ុន្មានម៉ែត្រ?

សូរី : ធ្វើបីម៉ែត្រក្នុង ១ ដល់ពេលក្រោយមកមើលទៅថាវាឡើងកាន់តែខ្ពស់ៗទៅ២ម៉ែត្រក្នុងកន្លះ ខ្ញុំពីរនាក់បងយោង បងយោងប្រពន្ធបងយេង ។

ប្រុញ : ហ្នឹងនៅណាំតារ?

សូរី : ចាស់ នៅត្រពាំងថ្មខ្ញុំដៃក្នុងយកកាត់តាំងពីនេះទៅ កាត់ស្រណោះខ្ញុំ កាត់និយាយប្រាប់ខ្ញុំថា នៅក្នុងដំណោះ បងអេងស្លាប់អស់ កាត់ស្លាប់បងឯងធ្វើអី បងយោងថាកុំនិយាយអី បងអេង សាស្ត្រាចារ្យថាអីចេះ បងស្រីកាត់ណា សាស្ត្រាចារ្យនៅភ្នំពេញ កាត់ជម្លៀសមក ជាមួយបងប្អូនកាត់ គេដឹងទៅ ក៏គេយកទៅវ៉ៃចោល ខ្ញុំមិនហ៊ានសួរអីកាត់ទេ សួរតែប៉ុណ្ណោះ ឯង កាត់និយាយប្រាប់អស់ កាត់ប្រាប់ថា បើសិនជាបងស្លាប់ទៀត ដាច់ពូជហើយ នៅតែ បងម្នាក់ឯង ហើយបានកាត់សុខចិត្តលើកទំនប់ ដល់នេះទៅខ្ញុំនឹកឃើញស្រណោះកាត់ មានកេ ទូលស្វាយមក គេបេះស្វាយបានប្រហែល៨ដៃ ស្វាយខ្ចីយើង ខ្ញុំថាពូអើយដូរស្វាយនឹង ក្រវិលខ្ញុំមក ក្រវិលខ្ញុំមួយដី កាត់ថាអូនឯងយកស្វាយប៉ុន្មាន ឲ្យខ្ញុំមក ពូឯងយកពីរទៅ ខ្ញុំយកតែ៦ដៃទេ ដល់អីចឹងទៅកាត់ស្រណោះខ្ញុំថា មានតែខ្ញុំកូនប្រជាជនចាស់មែន តែគេធ្វើ បាបដូចប្រជាជនមកពីភ្នំពេញ ខ្ញុំថាបងយោង ខ្ញុំទើបតែមកដល់ពីសៀមរាប ច្បាប់ខ្ញុំមួយខែ ទៅមើលបានមួយអាទិត្យ គេឲ្យខ្ញុំមក គេបញ្ជូនខ្ញុំមក ។

ប្រុញ : អីចឹងទៅប្រជាជនថ្មីគេធ្វើបាបជាងប្រជាជនចាស់ហើយតាមមើលទៅ?

សូរី : បែបវាក៏តថាអីចុះហើយ ។

ប្រុញ : គេធ្លាប់ឲ្យធ្វើការធ្ងន់ជាងប្រជាជនចាស់?

សូរី : មែនហើយ ដូចថាយើងមាននិន្ទាការណា ច្រើនតែអ្នកថ្មីដែលស្លាប់ ដូចថាមិនសូវធ្វើការ ធ្វើអីណឹងណា ។

ប្រុញ : ចុះពេលហ្នឹងគេមានឲ្យយើងរៀបការទេ?

សូរី : មានតើអូន គេចាប់ដៃចាប់អីទៅ ។

ប្រុញ : ការម្តងប៉ុន្មានក្នុងរដ្ឋកម្ម?

សូរី : ២០ ៦០ អាបិទវត្តលើកក្រោយ ៦០ កូ ។

ប្រុញ : នៅណាំតារ? ឬក៏នៅណា?

សូរី : នៅអាងត្រពាំងថ្ម គេមិនដឹងឲ្យទៅចាប់ដែរណាទេ ដឹងតែ៦០ កូ ។

ប្រុញ : ៦០ កូហ្នឹង យើងស្ម័គ្រចិត្ត ឬគេបង្ខំរៀបការ?

សូរី : មិនដែលដឹងទេ មិនដែលហ៊ានសួរគេទេ ។

ប្រុញ : ដែលមានអង្គការគេប្រកាសថាត្រូវឲ្យមានរៀបការហួសឬទេ?

សូរី : គេសួរយើងដែរ បើយើងយកបានគេឲ្យ ដូចជាអាណាឯងស្មើខ្ញុំអីចេះទៅ បើថាសុខចិត្ត នៅជាមួយគ្នាហើយ ដូចថាការមួយលើកនេះ២០កូ អីចេះទៅ អ្នកខ្លះចេញមក វាឆ្កែរកកូ ខ្លួនឯងមិនឃើញ អត់ស្គាល់កូខ្លួនឯង ចេះតែការៗទៅ ឃើញមិនដែលមានអ្នកណាបានគ្នា សុខផង រៀនណាមចូលក៏លែងគ្នាអស់ ការបួនដប់កូ ក៏លែងគ្នាអស់រលីង ។

ប្រុញ : ដល់ពេលការហើយ គេឲ្យយើងនៅជាមួយគ្នាដែរអ្នកមីង?

សូរី : ទេ! គេមិនឲ្យនៅជាមួយគ្នាទេ ដូច ឡែ ថ្ងៃ ថ្ងៃ រែកទំនប់ជាមួយខ្ញុំ ការរួចមិនទាំងឡាយនៅ ជាមួយគ្នាផង ប្តីទៅផ្សេង ដល់ពេលរៀនណាមចូល ប្រពន្ធទៅផ្សេង ប្តីទៅផ្សេង មួយគេ ទៅការប្តីទៅ ប្តីទៅការប្រពន្ធទៅ ។

ប្រុញ : ពេលដឹក មានពួកជនជាតិរៀនណាមទេអ្នកមីង?

សូរី : មិនដឹងជាជនជាតិអីទេ មានអ្នកណាសៗគេថាយួន ឬចិន ចេះតែថាតាមគេដែរ តែអ្នក ភ្នំពេញមកដែរ តែមានខ្មៅ ។

ប្រុញ : ចុះមានដឹងថាពួកយួនត្រូវគេសម្លាប់ ត្រូវអីទេអ្នកមីង?

សូរី : បើយួនច្រើនតាមភូមិអីចេះទៅវិញ ។

ប្រុញ : យួនបាននៅក្នុងភូមិណឹងដែរ?

សូរី : យួននៅក្នុងភូមិច្រើន ជនជាតិដែលគេនិយាយប្លែកៗ គេថាព្រះត្រពាំង ដូចថានៅក្នុងស្រុក ភូមិនៅក្នុងខេត្តយើងអីចេះណា ដូចថាខេត្តណាមានជនជាតិចាមអីភិចៗ ជនជាតិភាគតិច ណា ។

ប៊ុនថន: កម្ពុជាក្រោម?

សូរី : អី! កម្ពុជាក្រោមមាន ។

ប្រុញ : ពេលពួកខ្មែរក្រហមចូល ពួកហ្នឹងម៉េចដែរ?

សូរី : យកទៅសម្លាប់អស់ ។

ប្រុញ : ពួករៀនណាមគេយកទៅសម្លាប់អស់ ពេលខ្មែរក្រហមចូល?

សូរី : ហ្នឹងហើយ បងសំបូរនៅភូមិកណ្តាល កូនប៉ុនអាណាឯងហើយ កូនធំហើយ ដល់តែប្រពន្ធ កាត់ខ្មែរកម្ពុជាក្រោមអីចេះឯង យកទៅសម្លាប់ទាំងប្តីទាំងប្រពន្ធទាំងអស់ មានដែរយកទៅ សម្លាប់អស់ ។

ប្រុញ : សម្លាប់ជនជាតិរៀនណាមណឹង សម្លាប់ទាំងពីចូលភ្នំមរហូតដល់ចុងក្រោយម៉េចដែរ?

សូរី : ដល់ចុងក្រោយ ដល់ពេលខ្ញុំចាប់អានគ្រឿងចម្រុក ខ្ញុំមកលេងភូមិបាន១០ថ្ងៃ មានឈ្មោះ ពូយ៉េន អ្នកភ្នំពេញ ប្រពន្ធកើតកូននោះ ពូយ៉េន អ៊ីដន មីនមិនសូវស្គាល់ទេក្រុមគ្រួសារ គាត់ ប៉ុន្តែគាត់មកលាម៉ែខ្ញុំ មកលាថាអើយកូនមកជម្រាបលាហើយ គេឲ្យកូនទៅស្រុក ទៅ ស្រុកអី គេថាយកទៅសម្លាប់យ៉ាងអស់រលីង ជនជាតិកម្ពុជាក្រោមណា ប្រពន្ធច្រើបកើតកូន បាន៣ថ្ងៃ កូនឆ្លៀតក្រហមឆ្លងឆាល ប្តីឲ្យប្រពន្ធបីកូន គាត់ទទួរក្លាយ ប្តីវែកកន្ទុបអីណា ។

ប្រុញ : គេសម្លាប់នៅជិតភូមិហ្នឹងម៉េចដែរ?

សូរី : ទេមិនដឹងទេ ដល់នេះទៅ ខ្ញុំឮម៉ែខ្ញុំថា គេមានឲ្យទៅស្រុកឯណា គេយកទៅសម្លាប់អស់រលីង ។ ម៉ែខ្ញុំមិនដែលបានធ្លាប់ឃើញទេ ឮតែគេថា គាត់ថាតាមតែគេ ជួនកាលគាត់ឮតែពួកឈ្នួបវា និយាយគ្នាណា ។

ប្រុញ : មានចាមដែរតើនៅសម័យហ្នឹង?

សូរី : បែបមាន យើងមិនសូវស្គាល់ច្បាស់ណា ដូចថាយើងស្គាល់ខ្មែរកម្ពុជាក្រោម ព្រោះបងយ៉េន គាត់និយាយប៉ុណ្ណាៗ ទាំងប្តីទាំងប្រពន្ធ ។

ប្រុញ : អីចឹងពេលដែលចូលមកភ្នាមជនជាតិវៀតណាមគេសម្លាប់ចោល ចុះអ្នកធ្លាប់ធ្វើការនៅ សម័យ លន់ នល់ ម៉េចដែរ?

សូរី : អត់ដឹងទេ ពួកអីចេះៗ ម៉េចដឹង បើទៅកងចល័តសមរម្យមុខអស់នោះ ។

ប្រុញ : ចូលភ្នាម ខ្មែរក្រហមមានប្រមូលអីខ្លះទៅអ្នកមីន?

សូរី : ប្រមូលមានប្រមូលប្រាក់អស់ កងដែកអី ដូចថារបស់នេះអី គេមិនប្រមូលទេ គេឲ្យយើង យកទៅដាក់អ្នកណាមាន បើអ្នកណាមានហើយលាក់ក៏គេយកប្រដាប់ឆ្មុះនោះឃើញ គេថា អីចេះ ។

ប្រុញ : គេកំរាមយើងថា គេមានប្រដាប់ឆ្មុះមើល ។

សូរី : បាទ ម៉ែខ្ញុំគាត់មកគាស់ពាងឲ្យគេអស់ គាត់ដាក់ក្នុងពាងកប់ហើយ គាត់មកគាស់ឲ្យគេអស់ ។

ប្រុញ : គោក្របីម៉េចដែរ?

សូរី : គោក្របីមានឯណា គេយកទៅដាក់រួមអស់ អីខ្ញុំគោតិចណាស់អី ខ្ញុំគ្រាន់តែមាន៥-៦ អស់ ទាំងអស់នោះឯង ។

ប្រុញ : ពេលអ្នកមីនចូលមកស្រុក ខ្មែរក្រហមបានជម្លៀសអ្នកភូមិចេញពីភូមិអស់ហើយ?

សូរី : គេឲ្យទៅនៅណោះ ម៉ែខ្ញុំគេឲ្យទៅប្រុតតាមក្រុម ទៅប្រុតឆ្ងាយ ។

ប្រុញ : ខ្ញុំសូមសួរទៅខាងមុខ ពេលអ្នកមីនធ្វើនៅណាភារហើយ អ្នកមីនធ្វើណាទៀតទៅ?

សូរី : ចេញមកពីណោះវិញ គេឲ្យធ្វើនៅដើមពោធិ៍បីដើម បានប្រហែល៦ថ្ងៃ មិនទាន់ស្គាល់ប្រធាន កងច្បាស់ដឹង ដល់នេះទៅគេឲ្យខ្ញុំមកធ្វើទំនប់បង្ហើយ៣ថ្ងៃទៀត នេះអាទំនប់កាប់ជ្រុងប៉ោយ សំរោង ។

ប្រុញ : គេហៅទំនប់អីទៅ?

សូរី : ទំនប់កំបោរស្រះនេះ មកធ្វើនេះបាន៣ថ្ងៃរួច បានគេបញ្ជូនទៅប្រតិបត្តិការណោះ ខ្ញុំទើបទៅ មិនទាន់ទាំងបានប្រតិបត្តិ ក៏រៀនណាមួយ ។

ប្រុញ : អីចឹងធ្វើនៅដើមពោធិ៍៣ដើម បានតែ៦ថ្ងៃទេ?

សូរី : បាទ

ប្រុញ : ទៅណឹងគេឲ្យធ្វើអីគេអ្នកមិន?

សូរី : គេឲ្យលើកប្រព័ន្ធក្លីស្រែ បើយើងថាស្រែប្រាំងនេះណាបានតែ៦ថ្ងៃ គេឲ្យមកទំនប់នេះ៣ថ្ងៃ គេឲ្យទៅប្រតិបត្តិការនៅស្រុកក្រោម ដល់ទៅប្រតិបត្តិការរៀនណាមួយ ដូចថាថ្ងៃ១៣កើត ខែភ្នំ ក៏ពួកបងប្អូនប្រជាជនថ្មី ពួកបងសែនស្គាល់គាត់ថា អារីអើយមក នៃរៀនណាមួយមក ហើយ តោះយើងទៅមែទៅឪយើង ថាអីចេះ គាត់បង្ហើយខ្ញុំមក ខ្ញុំមកទាន់ដែលគេយកពុកខ្ញុំ ទៅសម្លាប់តើ ។

ប្រុញ : ឪពុកបង្ហើយរបស់មិន?

សូរី : បាទ

ប្រុញ : គេយកទៅសម្លាប់នៅណា?

សូរី : ចាប់ក្នុងភូមិប៉ោយក្សៀងហ្នឹងឯង ។

ប្រុញ : ម៉េចបានគេចាប់គាត់អ្នកមិន?

សូរី : គេថាគាត់ប្រវត្តិទាហាន ។

ប្រុញ : ទាហាន លន់ នល់?

សូរី : បាទ ទាហាន ១៨ខែ ម៉ែខ្ញុំគាត់ប្រាប់ ។

ប្រុញ : ទាហានជាប់កាកពុកចូរបស់ លន់ នល់?

សូរី : ទាហាន១៨ខែ មិនដឹងទាហានណាទេ ។ ឲ្យតែប្រវត្តិទាហានមួយថ្ងៃ ក៏គេថាទាហានដែរ ។

ប្រុញ : ចុះគេចាប់គាត់សម្លាប់នៅឆ្នាំណាអ្នកមិន?

សូរី : ចាប់សម្លាប់បានប្រហែល២ខែ ក៏រៀនណាមួយ ។

ប្រុញ : ចុះគេអត់មានសួររកបណ្តាញកូនចៅគាត់ម៉េចទេ?

សូរី : សួរតើ បានអ្វីខ្ញុំ ឌីមីនេដង អីដង បងប្អូនខ្ញុំនៅនេះ ជាមានទាក់ទងអីនឹងកូនចៅទេ បើ ឌីពុកស្លាប់ទៅហើយ ចេះតែជួយលាក់គ្នាទៅណា បាននៅទៅ កុំអីគេយកសម្លាប់ទាំងមែ្តខ្ញុំ បើសិនជារៀតណាមកុំឆាប់ចូល ក៏ឆាប់ទាំងអស់នោះឯង ។

ប្រុញ : អីចឹងខ្មែរក្រហមបានស្រាវជ្រាវរកប្រវត្តិយើងដែរ តែយើងបានគេចខ្លួនឬម៉េច?

សូរី : ទេ! យើងមិនបានគេចខ្លួនទៅណាទេ ចុះគេចទៅណាបើឌីពុកស្លាប់ហើយនោះ ។

ប្រុញ : ចុះម្តាយរបស់មីន?

សូរី : មែ្តខ្ញុំនៅរាល់ថ្ងៃទេ នៅប៉ុនកាត់ចាស់ ៨០ ជាងហើយ ។

ប្រុញ : អីចឹងចាប់កាត់សម្លាប់បាន២ខែ បានរៀតណាមចូលហ្នឹងទៅ?

សូរី : វាមិនដល់២ខែទេ ដែលគេសម្លាប់ពុកណា ។

ប្រុញ : មានគេឆ្លើយប្រាប់ម៉េចដែរបានខ្មែរក្រហមដឹង?

សូរី : បែបមានដឹង ខ្ញុំមិនដឹងដែរ ឈ្មួតក្នុងភូមិគេឆ្លើយ ។

ប្រុញ : គេសម្លាប់ឲ្យយើងឃើញទេពេលហ្នឹង?

សូរី : ទេ! គេគ្រាន់តែចាប់ចងក្នុងផ្ទះ គ្រាន់តែយើងឃើញគេចាប់ចង ប៉ុន្តែយើងមិនហ៊ាននិយាយអី ទេ ។

ប្រុញ : មកចុងក្រោយមានអ្នកដែលសម្លាប់ជាជាប់ប្រវត្តិទាហានលន់ នល់ ច្រើនទេអ្នកមីន?

សូរី : មានតើ មានគេចាប់ មិនមែនទាហានលន់ នល់ ទេ មែ្តកាត់ថាទាហានសម្តេចសីហនុ ១៨ខែ ថាទាហានសម្តេច ពួកភ័និយាយថាអីចុះឯង ។

ប្រុញ : ពេលដែលគេចាប់ កាត់នៅធ្វើអី?

សូរី : ពេលដែលគេចាប់ កាត់នៅមើលគោ ធ្វើស្រែ គេឲ្យយើងទៅភ្នំ យប់ឡើងក៏គេចាប់ ។

ប្រុញ : ដល់ពេលរៀតណាមរៀចូលហើយ មីនមកណាវិញ?

សូរី : មកនៅក្នុងភូមិចាស់នេះវិញ ។

ប្រុញ : ចុះបងប្អូនមីនម៉េចដែរ មកជួបជុំគ្នាទេ?

សូរី : គ្មានទេ បងប្អូនខ្ញុំឆាប់អស់ហើយ នៅតែមែ្តខ្ញុំមួយហើយនិងខ្ញុំនេះឯង ។

ប្រុញ : អីចឹងអ្នកភូមិពេលរៀតណាមចូលមក ត្រឡប់មកភូមិវិញទាំងអស់?

សូរី : ត្រឡប់មកវិញ សុទ្ធតែអ្នកភូមិនេះទាំងអស់ ។

ប្រុញ : ពេលរៀតណាមចូល មានខ្មែរក្រហមចូលឆ្លុកចូលអីទេ?

សូរី : មានតើ ចូលឆ្នាំម្តងៗ ខ្ញុំមកគ្មានផ្ទះនៅទេ ខ្ញុំនៅក្រោមដើមចេកអីចេះឯង ផ្ទះធំ ក៏កេ រើចេញអស់ ។

ប្រុញ : ពេលវាចូលមកវាដែលកេណ្ឌប្រជាជនយើងទេ?

សូរី : អត់ទេ លើកក្រោយមកវាមិនដែលកេណ្ឌទេ ប៉ុន្តែចូលមកវាបាញ់ កាលណោះបាញ់នេះ ឆាប់ ស្រីៗ២-៣នាក់អីចេះឯងកាលណោះ ប៉ុល ពត ។

ប្រុញ : ពេលដែលចាប់ផ្តើមសន្តិភាព គាំទ្រពីរៀតណាមចូលមកបានយូរទេអ្នកមីន?

សូរី : បាញ់២-៣ដងដែរ វាចូលមករំខាន២-៣ដងដែរ ប៉ុន្តែវាមិនបានជាផលប្រយោជន៍អីដែរ ។

ប្រុញ : អ្នកមីនមានអីបង់បន្ថែមទេ?

សូរី : ទេ! អត់មានទេ អស់ហើយ មានតែប៉ុណ្ណោះឯង ។

« ចប់ »